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Milí čtenáři, přátelé,
sezóna dlouhých večerů je tu a s ní i naše nové vydání Zpravodaje SOP.

Rád bych vás touto cestou pozdravil a popřál vám pěkné chvíle strávené při četbě 
novinek z našeho regionu. 

Jako předsedovi Společenství obcí Podkrkonoší je mi potěšením zrekapitulovat 
události uplynulého roku. Jsem rád za bohatý kulturní život, nebyl jediný víkend nebo 
týden, kdy by se v našem regionu nekonala nějaká kulturní nebo společenská akce. 
Kultura je nezbytnou součástí našich životů. Přispívá k tomu právě Společenství obcí 
Podkrkonoší, které pro jednotlivé obce a spolky zajišťuje technickou a někdy i finanční 
podporu. 

Byl bych moc rád, aby život v celém Společenství obcí Podkrkonoší probíhal v klidu 
a pohodě.

Vážení čtenáři, přeji vám příjemně strávené chvíle nejen při čtení tohoto Zpravodaje, 
kdy aspoň písemnou formou jste seznámeni s našimi aktivitami a činnostmi.

Přeji všem pevné zdraví a co nejméně starostí, Petr Hrubý, předseda SOP

V Čermné se připravuje událost, která 
se stane pamětí vesnice. Díky občan-
ské iniciativě a spolupráci obce, hostin-
ského děkanství a Královéhradeckého 
kraje se čermský kostel sv. Václava do-
čká zpět spadlého kříže z věže. Je tomu 
již osm let od té doby, co i s bání spa-
dl kříž, při vichřici v březnu roku 2015, 
na louku vedle kostela. Zpráva o pádu 
kříže se rychle rozšířila a za osm let se 
dostala i  do vesnického koloritu. Však 
tu v Čermné neprší od té doby, co není 
na kostele kříž, dokonce od té doby ur-
čité rostliny méně kvetou, stromy málo 
plodí, slepice hůře nesou a slimáků na 
zahrádkách přibylo.

Práce na jeho navrácení zpět na věž 
již započaly, a tak si v obci cvičíme krč-
ní páteř pohledem vzhůru na 46 m vy-
sokou věž kostela, kde se staví lešení. 
Šikovnost řemeslníka pana Karla Šim-
ka a  jeho obratnost ve výškách fasci-
nuje většinu pozemšťanů, však už nám 
před dvěma lety opravoval střechu na 
kostele a pohyboval se tam jako kočka 
na střeše. Díky jeho šikovnosti je kříž v kostele opravený a zrenovovaný. Když počasí 
dovolí, na Vánoce už budeme krční páteř cvičit pohledem na kříž umístěný zpět na 
věži naší dominanty, na který se tak těšíme.

ČERMNÁ
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DOLNÍ OLEŠNICE

Venkovní hřiště má nové cvičební prvky
Na čermském hřišti se těšíme z nových 
work-outových prvků, které se staly 
rychle oblíbenými. Díky dotaci progra-
mu obnovy a rozvoje venkova vyrostla 
ve sportovním areálu venkovní tělo-
cvična přístupná kdykoliv si tělo žádá 
radost z  pohybu. Naši nejmenší mají 
zpět veselá houpadla a  brzy přibude 
ještě outdoorový pingpongový stůl.
Je příjemné se potkávat se sousedy 
a  mít společné téma, události v  naší 
malé vísce bezpochyby dobrým téma-
tem k hovoru jsou a jsme za to rádi.

Jana Heltová, Obec Čermná

Dětský den v Dolní Olešnici
Myslivecký spolek Horní Olešnice uspořádal Dětský den na téma Červen měsíc mys-
livosti, který se uskutečnil dne 18. června 2023 u rybníka v Nových Zámcích. Pro děti 
bylo připraveno plno soutěží, převážně s  mysliveckou tématikou  – střelba ze vzdu-
chovky, poznávání rostlin a zvířat, tro-
fejí a  kožešin atd. Pro členy myslivec-
kého spolku to byla první zkušenost 
s pořádáním takovéto akce, ale zhostili 
se toho s nadšením a velkou pečlivos-
tí. S  vybavením k  soutěžím i  samot-
nými soutěžemi vypomohly učitelky 
ze Základní školy v Dolní Olešnici. Pro 

zábavu dětí ochotně zapůjčil Obecní 
úřad v  Horní Olešnici skákací hrad se 
skluzavkou a velkou trampolínu. Děti si 
mohly zajezdit i na ponících. Za splně-
ní úkolů si malí soutěžící odnesli plno 
sladkostí a  občerstvení, které pro ně 
zajistil Obecní úřad v  Dolní Olešnici. 
Tímto děkujeme Mysliveckému spolku 
Horní Olešnice, starostům obcí Dolní 
a Horní Olešnice, dále všem dobrovol-
níkům a rodičům s dětmi, kteří se této 
akce zúčastnili.

Iva Roháčová, Obec Dolní Olešnice
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HAJNICE
Lesní hřbitov v Hajnici
O prusko-rakouské válce roku 1866 toho bylo již napsáno mnoho. Jeden z mnoha stře-
tů obou armád, ke kterým došlo na území našeho regionu před rozhodující bitvou 
u Hradce Králové, se odehrál dne 28. června v  severní části naší obce a v  sousední 
Střítěži.

K uctění památky čtyř padlých pruských důstojníků byl v tomto místě postaven ne-
obvyklý monument ze čtyř obrovských pískovcových balvanů. Tři mrtví poručíci, pří-
slušníci gardového fizilírského pluku, zde byli pohřbeni druhý den odpoledne. Jednalo 
se o třiadvacetiletého poručíka Rudolfa von Byerna, který zemřel po zásahu granátem 
do prsou. Poručík Hans von der Mülbe byl ve svých devatenácti letech nejmladším dů-
stojníkem pluku a kulka ho zasáhla do levé části hrudníku. Třetím pohřbeným poručí-
kem byl dvaadvacetiletý Paul von Sydow, který zemřel po zásazích rakouskými střela-
mi do stehna a hrudníku. Čtvrtý poručík byl s těžkým poraněním na hlavě převezen do 
Svídnice (dnes Dolnoslezské vojvodství 
v Polsku). Zde o měsíc později tomuto 
zranění podlehl a byl uložen do rodin-
né hrobky. Jmenoval se Kurt von Dri-
galsky a bylo mu dvaadvacet let.

Nedaleko tohoto lesního hřbitůvku 
bylo onoho 29.  června roku 1866 ulo-
ženo do společného hrobu i  dalších 
23 pruských a  17 rakouských vojáků, 
příslušníků dvou obrovských armád 
a zároveň účastníků této nevýznamné 
potyčky u  Střítěže, která se jim stala 
osudnou.

V  roce 1991 zde došlo k  politováníhodné události. Pozůstatky tří zde pohřbených 
poručíků byly vykopány a kosti rozházeny po okolí. Poničena byla také deska z černé 
švédské žuly s věnováním na zadní straně jednoho z balvanů. Zásluhou členů Komité-
tu 1866 pana Petra Červeného a Ing. Komárka došlo k nápravě a k opětovnému piet-
nímu uložení ostatků. V roce 2003 byl pomník znovu poškozen a to tak, že vrchní dva 
kameny byly svaleny na zem.

Po deseti letech, v polovině září letošního roku, byly balvany za použití těžké techni-
ky opět sestaveny do původní podoby. Na akci se podílela Obec Hajnice v součinnosti 
s Komitétem pro udržování památek z války roku 1866. Nezbývá než si přát, aby k této 
památce a zároveň pietnímu místu bylo přistupováno s náležitou pokorou.

Miroslav Němeček, kronikář obce Hajnice

V Horním Žďáru probíhá výuka
a trénink lukostřelby
Už více jak 5 let se členové lukostřeleckého klubu IQ60 Větve Severu, který se zabývá 
tradiční lukostřelbou, schází na obecním pozemku v Horním Žďáru (Hajnice). Ze za-
rostlého pozemku se stalo místo, kde se pravidelně setkáváme na tréninku a někdy 
také o víkendu při klubové brigádě, kdy udržujeme okolí střelnice.
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Jednou za rok uspořádáme pro své 
členy malý závod o nejlepšího střelce 
klubu. Letos opět závod proběhne, a to 
ve Skalanech na 3D parkuru u Obroč-
níků.

Pokud máte zájem si vyzkoušet lu-
kostřelbu – děti i dospělí, neváhejte nás 
kontaktovat. 

Patrik Král, tel.: 606 279 899

Svěcení zvoničky v Horní Olešnici
V obci Horní Olešnice – část Ždírnice – byla v loňském roce postavena svépomocí zvo-
nička, kde místní občané a Obec Horní Olešnice zajistili veškerou stavební činnost. 

Zvon obec objednala u zvonařství 
pan Šeda v Kostelci nad Orlicí. Zvon byl 
financován z  dobrovolných příspěvků 

a částečně také z  výtěžků kulturních 
akcí, které pořádala Obec Horní Oleš-
nice.

V letošním roce 2. července 2023, 
došlo k  vysvěcení zvoničky, kde byl 
pozván pan farář. Krásné slunečné 
odpoledne bylo stráveno s příjemnou 
dechovou hudbou Táboranka. Místní 
občané a SDH Ždírnice zajistili spous-
tu koláčů a pohoštění. Bylo to velmi 
pěkné odpoledne. Každý, kdo se akce 
zúčastnil, byl obdarován pohlednicí 
zvoničky. 

Petr Řehoř,
starosta obce Horní Olešnice

HORNÍ OLEŠNICE
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CHOTĚVICE
Podkrkonošský kostel sv. Petra a Pavla
v Chotěvicích s pop artovou výzdobou určitě 
zaujme dospělé i děti
Od osmdesátých let minulého století kostel chátral a pro veřejnost byl zcela uzavřený. 
To se nedávno rozhodli změnit manželé Karin a Richard Krajčovi. V roce 2022 došlo 
k prodeji, kdy církev za jednu korunu převedla kostel včetně márnice na nadaci Andě-
Lové manželů Krajčových.

Kostel začali postupně rekonstruo-
vat. Interiér budou tvořit zrestaurovaná 
historická díla, jejichž garanty jsou zná-
mé osobnosti, kteří restaurátorům ak-
tivně pomáhají – např. zlacením a dal-
šími pracemi. V podzimních dnech se 
kostel otevírá veřejnosti. O  víkendech 
od 9:00 do 13:00 a od 14:00 do 19:00. 
Nečekejte ale smutný prostor, kostel je 
plný fantazie. Majitelé ho vybavují pop-
-art stylem umění, s  tím jim pomáhá 
nejznámější český pop-artový umělec 
Josef Rataj. Připravte se na Ježíše zpo-
dobněného jako Supermana, Barta 
Simpsona coby andělíčka, Spidermana s Božským Srdcem Páně na hrudi a Kačera 
Donalda, Mickey Mouse a další oblíbená zvířátka od Walta Disneye v doprovodu sv. 
Františka z Assisi. Pokud hledáte tip, kde se zastavit, tohle může být jeden z nich. Vy-
tváří se zde místo určené k bohoslužbám, setkáváním, koncertům a společenským 
akcím. V současné době probíhá oprava unikátních varhan.
Chotěvice se na vás těší.

Vladimír Lukeš, starosta Obce Chotěvice

CHOUSTNÍKOVO HRADIŠTĚ
Ženy reprezentují městys
Když na Krkonošském pivním festivalu ve Velké Úpě zazněla z mikrofonu věta „Nyní 
vám předvedou ženy z Choustníkova Hradiště svoje vystoupení“, byly jsme přivítány 
potleskem a pocítily jsme hrdost, že můžeme i takto reprezentovat naši obec. Tento-
krát jsme „vystřihly“ naši sestavu mažoretek bezchybně a s velkým úspěchem. Letos 
jsme byly pozvány podruhé, tentokrát jsme ještě přidaly country taneček.

Pivní festival a Den rádia Blaník totiž probíhal současně s naším tradičním setkáním 
žen z Trutnovska, konající se vždy v červnu ve Velké Úpě v chatě Pod lanovkou. Vždy 
tam přivezeme zábavu, scénku, mažoretky, nějaký taneček a pod. Tentokrát jsme si 
s sebou navíc přivezly hrnec guláše, koš koláčů a pár bochníků chleba a všechny kole-
gyně pohostily. Ty nám na oplátku zorganizovaly výlet motorovým vláčkem na hřeben 
Krkonoš. Výlet jsme využily k tomu, abychom se ukázaly znovu ve svých oblíbených 
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kostýmech z 30. let. Převlékání kostý-
mů a  výměny garderoby jsme si sice 
užily bohatě, ale zcela určitě to byla vy-
dařená záležitost.

Pozvání jsme přijaly i  z  Diakonie ve 
Dvoře Králové n. L., abychom seniorům 
dopřály nějaké rozptýlení a  zábavu. 
Bylo vidět, jak dědečci a babičky ožili 
a pookřáli, někteří z nich se pustili do 
tance. Odměnou nám byla jejich ra-
dost, a  navíc pro nás bylo připraveno 
bohaté pohoštění.

Následovalo pozvání na Den sociál-
ních služeb, konající se 5. září 2023 na 
náměstí ve Dvoře Králové n L., kde jsme svým vystoupením vyplnily kulturní program.
Za uskutečnění všech akcí vděčíme organizačním schopnostem paní Marie Vopálko-
vé, které patří náš dík.

Marie Rausová, Svaz žen Choustníkovo Hradiště
Foto: Lída Hrubá

Retropárty v Choustníkově Hradišti
V našem městysi se my ženy snažíme žít aktivně. Sdružujeme se ve Svazu žen a dopo-
sud naše hlavní aktivity spočívaly v podpoře akcí ostatních společenských složek, kde 
jsme se věnovaly zajišťování občerstvení a zábavy pro děti.

Jednoho dne jsme učinily odvážné rozhodnutí, uspořádat kulturní akci pod širým 
nebem.

Dne 17. června 2023 jsme tedy uspořádaly RETROPÁTRY v duchu 80. a 90. let, a to 
se vším všudy:

Účast doporučena v retro-kostýmech, byly podávány retro-drinky, nechyběla retro-
-tombola, k  tomu všemu samozřejmě hrála hudba v  retro-stylu. Dokonce i některé 

ceny byly retro, např. káva 6 Kč, použití 
WC 1 Kč.

Jako finanční základ do začátku nám 
posloužil dar od Společenství obcí v Pod-
krkonoší ve výši 5 000 Kč, za který jsme 
vděčné a srdečně děkujeme.

Dar byl použit k uhrazení hudební pro-
dukce DJ Vágenknecht.

Ačkoli zpočátku panovaly v našem oko-
lí pochybnosti, zda tuto náročnou záleži-
tost samy zvládneme, byly jsme nakonec 
úspěšné. Samozřejmě i  díky zmíněné 
pomoci Společenství obcí v Podkrkonoší 
a technické výpomoci spřízněných spole-

čenských organizací městyse jako je Sbor dobrovolných hasičů nebo naši sportovci 
se podařilo akci uskutečnit k naší spokojenosti a bez finanční ztráty. Návštěvnost byla 
velmi slušná, kostýmy krásné, počasí vyšlo, lidé se dobře bavili.

Marie Rausová, Svaz žen Choustníkovo Hradiště
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KOCBEŘE

KOHOUTOV

Profesor Jaroslav Tůma koncertoval v Kocbeřích
V neděli 8. října 2023 odpoledne proběhl v kocbeřské kapli sv. Floriána koncert na ne-
dávno restaurované varhany. Vystoupil zde přední český varhaník a pedagog pražské 
Hudební a taneční fakulty Akademie múzických umění Jaroslav Tůma.

Program krátce uvedl iniciátor ob-
novy kocbeřských varhan Vít Havlíček, 
který shrnul pohnutou historii i záchra-
nu tohoto nástroje. Varhany z dílny Jo-
hanna Bartha mladšího z roku 1855 se 
léta nacházely ve velice neutěšeném 
stavu, varhanáři Dalibor Michek a Milan 
Novotný je pro obec Kocbeře dokázali 
podruhé uvést do života, přičemž mu-
sel být mimo jiné kompletně vytvořen 
rozkradený píšťalový fond. Obnova var-
han trvala více než čtyři roky, finančně 
se na ní podílela Obec Kocbeře, Králo-
véhradecký kraj a dobrovolní dárci.

Během samotného koncertu, který 
byl hojně navštíven, zazněly s ohledem na charakteristiku nástroje převážně skladby 
barokních mistrů Adama Václava Michny z  Otradovic, Johanna Jakoba Frobergera, 
Carla Ignazia Monzy a Carla Philippa Emanuela Bacha. Doplnila je vlastní skladba Ja-
roslava Tůmy Pocta A. V. Michnovi ve stylu Dietricha Buxtehudeho. Profesor Tůma ve 
všech skladbách použil zajímavou registraci a ukázal tím širokou paletu barevných 
možností kvalitně zrestaurovaného nástroje. První z plánovaných koncertů na zrestau-
rované varhany v Kocbeřích završila improvizace na téma z Michnovy Loutny české Za-
čněte Panny zpívati. Po závěrečném potlesku zahrál ještě profesor Tůma jako přídavek 
jednu další improvizaci.

Do Kocbeří se tak vrátila díky opravenému historickému nástroji varhanní hudba. 
Obec Kocbeře hodlá v organizování koncertů v budoucnosti pokračovat.

Ladislav Svatoš, Obec Kocbeře

Stará škola v Kohoutově
Obec Kohoutov (německy Koken) zažívala svůj vrchol ve druhé polovině 19. století. Na 
území dnešní vsi s 270 obyvateli jich tehdy žilo desetinásobně více, a tomu odpovídaly 
i výstavné budovy v klasicistním stylu stojící v centru: kostel, fara a škola. Od roku 1994 
mají tyto domy památkovou ochranu a nyní jsou už všechny důstojně opraveny.

Základní kámen budovy školy byl položen jejím patronem a správcem kukské nada-
ce panem Mořicem hrabětem Sweerts Šporkem v roce 1856 a dochoval se v základech 
domu do současnosti. Kohoutov přináležel spolu s Kuksem do panství Choustníkovo 
Hradiště, proto byl patronem potomek legendárního F. A. Šporka. Spojitost s Hospitá-
lem v Kuksu napadne návštěvníky školy při vstupu do salonu řídícího učitele v přízemí 
domu, který je zaklenut barokní lunetovou klenbou. Dle názoru památkářů by tato část 
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domu mohla pocházet ze starší stavby 
začleněné sem při budování školy. Sil-
né obvodové zdi jsou postavené z opu-
ky a chodby mají pískovcovou dlažbu. 
Z tohoto kamene je i široké schodiště 
do patra, podél zábradlí za století pro-
šlapané dětskými nožkami. Sedlovou 
střechu původně kryla břidlice. Hladká 
fasáda jen s  průběžnou římsou mezi 
podlažími, profilovaná podstřešní řím-

sa a desetitabulková špaletová okna, to 
jsou typické znaky klasicistní stavby.

Po otevření obecní školy v roce 1857 
ji navštěvovalo přes 200 žáků, vyučova-
li je dva kantoři. V  roce 1869 bylo sice 
uzákoněno, že počet žáků v  jedné tří-
dě nesmí přesáhnout osmdesát, ale 
třetí kantor byl do Kohoutova přijat až 
v roce 1890, kdy už se zde tísnilo téměř 
300 žáků. Na půdě se dochovala dlou-

há lavice, na které tehdy děti seděly jedno vedle druhého. Po té už počet obyvatel ve 
zdejších obcích klesal, stěhovali se za prací do měst. Další skokový úbytek nastal odsu-
nem německého obyvatelstva po roce 1945 a v 70. letech nezbylo, než pro nedostatek 
dětí školu uzavřít. Dům ožil až v roce 1992, kdy jej obec prodala do soukromých rukou 
a po nutné údržbě zde zahájilo provoz vzdělávací zařízení pro dospělé – Keramické 
studio. Postupně byla vyměněna ztrouchnivělá okna, fasáda se vrátila k původní ba-
revnosti a  došlo i  na novou střechu. Za dohledu 
památkářů byly renovovány modřínové podlahy 
a  historické dveře, některé s  původním kováním 
a  kamenným ostěním. Dochovaná stoletá foto-
grafie se stala inspirací pro vysázení pnoucích růží 
k čelní stěně školy.

Výuka keramiky probíhá ve staré škole už přes 
třicet let, během jednoho roku v  ní stráví týden 
kolem 500 pedagogů i keramiků z celé republi-
ky. Vůně starého kamenného domu i romantická 
zahrada s  kostelem je jeden z  důvodů, proč se 
účastníci rádi vrací. V  salonu řídícího učitele vy-
baveném starožitným nábytkem je nyní krámek 
s  potřebami pro keramiky. Sloužící hlavně účastníkům vzdělávacích programů, ale 
během letní obecní akce Lidová řemesla mohou obdivovat barokní klenby v přízemí 
domu i galerii keramické plastiky na dvorku tisíce návštěvníků slavnosti.

Překlad textu základního kamene: Tento základní kámen byl položen panem Moři-
cem hrabětem Sweerts Šporkem jako patronem a koinspektorem školy 26. července 
roku 1856. Žehnej tomuto domu Bůh otec, syn a duch svatý.

Jarmila Tyrnerová, keramické studio
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PILNÍKOV
Děti chodí za školu…cvičit
Pro někoho jsou letní prázdniny časem 
odpočinku. Vedení města Pilníkov ale 
přes léto nezahálelo ani chviličku, a na 
atletickém ovále pod školou tak vy-
rostlo díky povedenému projektu s ná-
zvem „Workoutové hřiště Pilníkov“, kte-
rý byl realizován za přispění prostředků 
státního rozpočtu ČR z programu Mini-
sterstva pro místní rozvoj, víceúčelové 
hřiště se stroji na cvičení a posilování. 
Po dlouhé době, kdy děti trávily větši-
nu času převážně doma u  svých po-
čítačů či tabletů, tak mohl nastat ide-
ální čas využít šanci odpočinout si od 
většiny moderních technologií a  více 
se zaměřit na pohyb a koordinaci těla. 
K myšlence dobře si zacvičit se přidala 
také myšlenka nákupu multifunkčních 
branek pro míčové hry, jako je házená, 
košíková nebo fotbálek. Je prima vidět, 
jak nám děti chodí cvičit za školu a  jak se z atletického stadionu stalo víceúčelové 
a volnočasové sportoviště.

Divadelní Defektivka
Pilníkovská restaurace Rozmarýnek u Slunce se stala 16. června 2023 dějištěm pre-

miéry hry Defektivka divadelního sou-
boru Ludivadlo Trutnov. Toto sdružení 
vzniklo v září loňského roku „na nátlak“ 
amatérských nadšenců, kteří uháně-
li režiséra souboru Luďka Haška, aby 
„něco napsal“. Vznikla tak parodie na 
klasické anglické detektivky, tentokrát 
s  neosvědčenou dvojicí Sherlockem 
Homelessem a  doktorem Voctanem. 
Představení, několikrát přerušované 
potleskem za jednotlivé herecké vý-
stupy, se setkalo s  velkým diváckým 
ohlasem.

Amatérští herci po představení dě-
kovali za skvělou pilníkovskou atmo-
sféru, kterou v sále vytvořili, s nadějí, že 
si diváci v  publiku dobili baterky a  že 
si smíchem prodloužili život alespoň 
o pár měsíců.
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Stiedelův kříž, zachráněná památka
Tato památka je umístěna na volně přístupném prostranství po pravé straně místní 
komunikace ve směru na Trutnov na křižovatce Starobucká u Ciprů. Je vytvořena ze 
světlého jemnozrnného pískovce, vrcholový kříž je pak vyroben z litiny. Jejím autorem 
je Jos. Kuhn z Pecky a byla vztyčena nákladem Floriana Stiedela v roce 1862, což do-
kládá i nápis na čelní stěně podstavce. 
Tato památka není zapsána v  Ústřed-
ním seznamu kulturních památek 
a skládá se celkem z pěti na sebe nava-
zujících částí, základové podesty pod-
stavce, na jehož čelní stěně je vytesán 
velmi špatně čitelný text odkazující na 
vznik památky a  jeho donátora, dále 
pilíře s  centrální reliéfní plastikou sv. 
Panny Marie Bolestné, římsy s  plasti-
kou odpočívajícího Beránka Božího při 
jejím vrcholu a  vrcholového kovového 
kříže, nesoucího figurální plastiku ukři-
žovaného Ježíše Krista.

Památka je ohraněna pískovcovou 
masivní balustrádou, zapuštěnou ná-
rožně do pískovcových sloupků. Ohra-
zení je vystavěno na mohutné pískov-
cové zdi, které vyrovnává významnou 
terénní nerovnost. Cílem restaurování 
bylo navrácení původních hodnot díla 
se zohledněním na jeho stáří a autor-
ský a řemeslný význam. Restaurátorské 
práce byly vedeny tak, aby dílo půso-
bilo čistým kompletním dojmem bez viditelných poškození. Čelní část pískovcového 
hrazení bylo nutno před restaurátorským zásahem pečlivě rozebrat na jednotlivé části 
a znovu osadit na nový betonový základ. Povrch jednotlivých částí byl před samotným 
očistěním ošetřen biocidními prostředky určenými k odstranění biologických nečistot 
v podobě lišejníků, řas a mechů. Následné omytí a očištění povrchu bylo provedeno 
šetrně, aby nedošlo k úbytku původní hmoty. Po očištění byly postupně zatmeleny 
a doplněny jednotlivé poškozené prvky a povrchy za použití výplně stejné barvy, struk-
tury, pórovitosti a nasákavosti jako původní materiál. Byly slepeny a doplněny chybě-
jící fragmenty z horní části pilíře. U větších vysprávek byl použit jako kotevní součást 
nerezový drát. Odstraněny byly i nekvalitní cementové vysprávky a spáry, stejným způ-
sobem bylo doplněno i písmo. Bylo provedeno nové vyspárování spojů jednotlivých, 
na sebe navazujících částí a lokální barevná retuše tmelených ploch. Písmo na čelní 
stěně podstavce bylo zvýrazněno vybarvením v černém odstínu. Vrcholový kříž z  li-
tiny byl zbaven největších nánosů rzi a nově impregnován barevnými nástřiky (tělo 
kříže v barvě černé, tělo Krista v barvě zlaté). Na závěr byl povrch památky biocidně 
a hydrofobně ošetřen chemickými přípravky. Podařilo se nám tak zachránit pěkný kus 
historie.

Vít Kotrbáček, Josef Červený, Město Pilníkov
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VÍTĚZNÁ
Ohlédnutí za létem – Dětský den ve Vítězné
V sobotu 3. června 2023 se stejně jako na mnoha jiných místech v okolí konal i ve Ví-
tězné dětský den. Letos to byla Cesta pohádkovým lesem, kde se děti mohly setkat 
s kamarády jako je Hurvínek, Křemílek, 
Šmoulinka, Vilík, Maxipes Fík, Krakonoš 
a mnoha dalšími oblíbenými postavič-
kami. Na každém stanovišti děti vyře-
šily úkol a na konci dostaly za splnění 
úkolů sladkou odměnu a buřta, kte-
rého si v  lesním areálu na Hájemství 
samy opekly. Akci letos pořádalo SDH 

Vítězná, které dostalo finanční podpo-
ru ze Společenství obcí Podkrkonoší. 
Hasiči z SDH Vítězná připravili pro děti 
hasičské soutěže v  cíli cesty a zajistili 
ve spolupráci s obcí Vítězná organizaci 
celé akce a dárkové balíčky pro účast-
níky. Na závěr proběhla ukázka výcviku 
psů, která děti i jejich rodiče také za-
ujala. Počasí nám přálo, dorazilo velké 
množství dětí i dospělých návštěvníků 
nejen z Vítězné, ale i ze širokého okolí 
a organizátoři věří, že se jim odpoledne 
v lesním areálu Hájemství líbilo. Těšíme 
se zase někdy příště. 

Gabriela Kučerová, Tomáš Műhl,
Obec Vítězná

Projekty
Obec Vítězná se v  letošním roce, 
v době, která ekonomicky není z těch 
nejpozitivnějších, vrhla hned do něko-
lika projektů, které našim občanům za-
jistí kvalitnější životní standard. Ať už to 
je poslední etapa výměny sodíkových 
lamp veřejného osvětlení za úspor-
né ledkové, kdy v našem případě pěti 
místních částí se jednalo o  poměrně 
rozsáhlou a  nákladnou obnovu, proto 
byla rozložena do tří let. Další zásadní 
změnou charakteru obce bylo rozhod-
nutí zastupitelstva o podpoře sociálního bydlení pro naše občany. Za tímto účelem 
byla před několika lety zakoupena budova od společnosti Kata s.r.o. tzv. Pivní bar 



13

s přilehlými pozemky. Budova byla ale 
natolik ve špatném technickém stavu, 
že možné využití bylo natolik minoritní, 
že pro novou výstavbu bytů bylo vhod-
nější stavbu odstranit a naplánovat no-
vou výstavbu tak, aby se před ni mohla 
umístit i  plocha pro řešení parkování 
pro klienty i servisní organizace. Budo-
vu jsme tedy letos odstranili a prostor 
předali projektantům k  vypracování 
návrhu na umístění stavby s nájemní-
mi byty v duchu sociálního bydlení.

Nemyslíme ale jen na seniory a po-
třebné, ale po několika letech pro-
jekčních příprav a  souhlasu všech zú-
častněných stran jsme letos zahájili 
i  stavební úpravy naší hasičské zbroj-
nice v Huntířově, která slouží jak SDH, 
tak JPO Vítězná, a její zázemí využívají 
i  naši nejmenší hasiči. Proto jsme se 
rozhodli bohužel i bez dotační podpo-
ry investovat do této budovy nemalé 
obecní prostředky, protože slouží jednak všem věkovým skupinám, a hlavně její osa-
zenstvo zajišťuje vždy jako první pomoc nám všem, a to nejen v naší obci.

Za zmínku stojí i investice do obnovy oplocení starého huntířovského hřbitova, na 
které bychom rádi navázali v příštím roce vybudováním i naučné stezky z Huntířova 
do Kocléřova a Hájemství.

A protože základem všeho je škola, jsem moc rád, že vedení školy o prázdninách 
také nelenilo a školu postupně upravuje, dovybavuje a modernizuje.

Prostě ve Vítězné se letos mimo běžné údržby zeleně, opravy komunikací, chodníků 
a kulturních akcí zahájilo i několik dlouhodobých investic.

Petr Hrubý, starosta obce Vítězná

VLČICE
Ve Vlčicích to žije! 
Naše obec je sice malá, ale nabízí dostatek prostoru pro nejrůznější akce. Výborně 
zde funguje několik spolků, které ve spolupráci s obcí pravidelně pořádají mnoho ak-
tivit pro veřejnost. Do zdejšího dění se 
také pravidelně zapojuje naše školka a 
škola. 

Z  větších akcí jmenujme například 
srpnový Den obce, který se letos již po-
druhé konal na travnatém hřišti. Pro-
gram byl opravdu bohatý! Na pódiu se 
vystřídalo několik hudebních skupin, 
své vystoupení předvedli žáci základ-
ní školy, nechyběla ani přehlídka poli-
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VLČKOVICE V PODKRKONOŠÍ

cejních psů a techniky. Děti si mohly zdarma zaskákat na nafukovacích hradech či 
namalovat obličej, pro dospělé po několik hodin maloval karikatury renomovaný kari-
katurista. Třešničkou na dortu pak byla noční laser show, která se nesla v duchu oslav 
20. výročí vysvěcení obecního praporu. 

Již tradičními letními akcemi byl dětský den, letní kino či loučení s létem. Nově se 
letos v září konaly turnaje v šipkách a nohejbalu. Všechny tyto akce se těší hojné účasti 
nejen místních, ale také přespolních, z čehož máme velkou radost. Již nyní se poma-
lu chystáme na tradiční rozsvícení vánočního stromu před obecním úřadem, které 
je zpestřeno již několikátým ročníkem soutěže O nejlepší vánoční cukroví. Dobu ad-
ventní zakončíme, jako každý rok, vánočním koncertem v kostele, kde vystoupí Hana 
Benešová, Michaela Fiedlerová, Lucie Viesnerová a žáci základní školy. Budeme rádi, 
když i Vy, nemístní, mezi nás zavítáte! 

Hana Benešová, ředitelka MŠ a ZŠ Vlčice

Aktuality z Vlčkovic v Podkrkonoší
Letošek přinesl do Vlčkovic ještě více změn než rok předchozí, a nemyslíme tím jen 
kulturu! Největší změnou je samozřejmě finální uvedení do testovacího provozu no-
vého zdroje pitné vody, vodovodu a tlakové kanalizace s ČOV za skoro 100 mil. Kč, kdy 
nám více než 64 mil. Kč poskytl formou dotace Státní fond životního prostředí ČR.

Zůstaneme-li u velkých stavebních akcí, tak za zmínku definitivně stojí i nová po-
doba našeho vlčkovického rybníku. Zde Povodí Labe zrekonstruovalo a utěsnilo celou 
hráz, vytvořilo nové odtoky a koryta a provedlo celkové terénní úpravy v  okolí této 
turisty vyhledávané letní lokality. Ti se mohou po 2 letech těšit i na nové parkoviště 
s příjezdovou cestou a malou písčitou pláží při vstupu do rybníka.

Naopak v centru Vlčkovic, u místního Pohostinství, obec vybudovala zbrusu novou 
rozšířenou venkovní terasu. Nová zahrádka prošla ihned „zatěžkávací zkoušku“ na Let-
ním sousedském posezení, kde se setkala s velkou chválou ze strany návštěvníků. Poz-
ději jsme tuto terasu doplnili i o nové stabilní dřevěné sety na sezení. 

Velkolepé letní sezóně akcí předcházely i naše (ne)standardní oblíbené klasiky, jako 
Hasičský ples, Dětský karneval či Sousedské posezení s vepřovými pochoutkami. Tyto 
vnitřní akce na našem sále se setkaly opětovně s neuvěřitelným úspěchem, kterého 
jsme dosáhli jen a pouze díky vaší podpoře. Zejména na letošním karnevalu pro děti 
jsme trhli hned několik rekordů! Co do počtu dětí, dospělých, soutěží a sladkostí, ale i 

délky programu – děti s našimi animá-
tory dováděly více než 3,5 hodiny! 

V  závěsu neuvěřitelnosti ale karne-
valu šlape na paty i tradiční dubno-
vé Pálení čarodějnic, které je taktéž 
obohaceno o skvělý program pro děti 
nebo Dětské pečení pizzy. Děti si takto 
den před vysvědčením mohly se svými 
sourozenci a rodiči upéct svoji výbor-
nou domácí pizzu v zahradní vesnické 
peci u manželů Vojtěchových. U nich 
se taktéž pořádalo i svatováclavské 
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Sousedské pečení chleba, kde si nově 
vznikající klub Vlčkovických pekařek 
připravil pro návštěvníky interaktivní 
ukázky pečení chleba, housek i „Hon-
zových“ buchet. To vše za naprosto ne-
uvěřitelného počasí a účasti Českého 
rozhlasu, který informoval o průběhu 
akce  celý region východních Čech.

Vraťme se ale ještě do druhé poloviny 
srpna. Tam jste totiž mohli poprvé oku-
sit, jak vypadá pořádný „vesnický fes-
ťák“. 19. srpna 2023 se totiž konal první 
ročník nového festivalu #létovlčkovice 
v duchu pořádné klasiky – rocku, proto 
LÉTO RO(C)KU! Na první ročník, podpo-
řený zejména společností KVIS Pardu-

bice a.s., jsme sestavili hvězdný line-up ve složení: mladý broumovský band VIVIAN, 
dvorský Green Day Revival & The Last Revolution, po nich všem známý VAŤÁK a jako 
zlatý hřeb celého večera vystoupila celorepublikově známá Morčata na útěku! Všechny 
kapely, návštěvníky, stánky i obří stage s křišťálově čistým zvukem jsme umístili do na-
šeho nového festival parku za Hasičskou zbrojnicí v Dolních Vlčkovicích. Našim všem 
čtenářům v Podkrkonoší můžeme jako prvním prozradit, že se už definitivně mohou 
těšit na festival #létovlčkovice 2 zase 
příští srpen! Brzy ohlásíme všechny po-
drobnosti i novinky, na které se mohou 
těšit, proto doporučujeme sledovat 
Obec Vlčkovice v Podkrkonoší na soci-
álních sítích – zejména na Facebooku 
a Instagramu.

Protože LÉTO RO(C)KU bylo spíše 
pro zletilejší návštěvníky, tak přesně 
týden po něm jsme uspořádali v areá-
lu obecního úřadu populární Dětskou 
summer párty. Samozřejmě, jak to má 
na správné party být, byla to pořádná jízda… plná nejrůznějších soutěží, tancování, od-
měn a zase tancování! Naopak, do konce roku naši obec ještě čeká Mikuláš s čertem 
či Vánoční vinšování den před Štědrým dnem.

Závěrem stojí za zmínku i mladí hasiči, kteří se letos taktéž zasluhují o krásné dění 
v naší obci. Ať to bylo strojení stromků v obci zdobenými kraslicemi na Velikonoce, 
společné koledování u našich spoluobčanů, mnoho sportovních i zábavních tréninků, 
závodů, či nově i přespávání v hasičské zbrojnici se stezkou odvahy a táborákem… O je-
jich působivosti a aktivitě svědčí i fakt, že letos Královéhradecký kraj podpořil částkou 
přesahující 40 tis. Kč nákup jejich nového sportovního a klubového vybavení.

Vojtěch Volf, Obec Vlčkovice v Podkrkonoší
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DALŠÍ INFORMACE Z REGIONU
Trutnovsko plánuje další aktivity
na rozvoj vzdělávání
Projekt na podporu vzdělávání Místní 
akční plán (MAP) Trutnovsko III je v pl-
ném proudu. Pravidelně se scházejí 
pracovní skupiny zaměřené na rozvoj 
čtenářské a  matematické gramotnos-
ti, pro rovné příležitosti a  financování. 
Plánují se přitom aktivity pro navazu-
jící projekt MAP Trutnovsko IV, který 
bude probíhat od 1.  prosince  2023
do 31. prosince 2025.

Velkým požadavkem škol v  území 
ORP Trutnov jsou kulaté stoly učitelů jednotlivých předmětů. V plánu jsou tematicky 
zaměřená setkání učitelů matematiky, českého jazyka nebo informatiky, na kterých se 
budou mimo jiné řešit přechody dětí a žáků mezi jednotlivými stupni škol. Velký dů-
raz je kladen na podporu moderních didaktických forem nebo rozvoj kreativity žáků. 
Chystá se například tvorba komiksů se zaměřením na zajímavá regionální témata 
nebo 3D tisk známých objektů z regionu.

Další z připravovaných aktivit cílí na rozvoj čtenářské gramotnosti. Žáci ZŠ budou 
chodit číst mladším kamarádům do školek. V navazující aktivitě budou školáci pod 
vedením svých učitelů nahrávat audiopohádky. Žáci se přitom zdokonalí v četbě, práci 
s hlasem, v IT dovednostech…atd. Vzniklé audioknížky je možné využít jak při výuce na 
ZŠ, tak i pro poslech v mateřinkách. Děti v MŠ mohou s vyslechnutými příběhy dále 
pracovat (malba, vyprávění, dramatizace…).

Nejen předškoláčci nebo žáci základních uměleckých škol se budou moci zapojit 
do tvorby vánočního videopásma. Budou přitom rozvíjet svou kreativitu, při koope-
rativním úsilí nahrají či nazpívají vánoční skladby, které mohou doprovodit přáním 
k vánočním a novoročním svátkům. Vznikne tak působivé dílo, které bude následně 
distribuováno do regionu Trutnovska.

Realizační tým MAP Trutnovsko pracuje také na přípravě cyklu několika setkání poli-
cejního preventisty s rodiči žáků. Cílem aktivity je ukázat rodičům, co dělají děti na in-
ternetu a co je pro ně v digitálním světě důležité. V neposlední řadě jsou v plánu další 
inspirativní výjezdy ředitelů škol nebo sdílecí setkání pedagogických sborů mateřinek.

Řídicí výbor MAP nedávno schválil aktualizaci důležitých dokumentů – Strategické-
ho rámce do roku 2025 a akčních plánů na kalendářní roky 2023–2025. Další plánova-
ná akce proběhla 12. října 2023 v Radvanicích. Součástí programu byla bilance MAP, 
vystoupení IT guru Václava Maněny, představení ZŠ Radvanice nebo debata o nových 
trendech ve vzdělávání. Akce se kromě ředitelů a učitelů škol nebo zřizovatelů mohla 
účastnit i široká veřejnost.

Do projektu Místní akční plán Trutnovsko III je zapojeno celkem 46 mateřských, zá-
kladních, základních uměleckých nebo speciálních škol. Nositelem projektu je Místní 
akční skupina Království – Jestřebí hory. Tato obecně prospěšná společnost na Trut-
novsku realizovala i předchozí projekty MAP I a II. Akční plánování v území je podpo-
řeno z operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání a OP Jan Amos Komenský.

Petr Záliš, MAS Království – Jestřebí hory, o.p.s.
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Jako balzám
„Vaše akce působí na její účastníky jako 
balzám,“ připodobnila účinek setkání 
tří set devadesáti pěti závodníků ve 
věku 65+ místopředsedkyně Krajské 
rady seniorů Valerie Lukášová. Sama 
jedna z  aktérek Olympiády pro starší 
a dříve narozené. Soutěže, která se v je-

dinečném sportovním areálu v Havlo-
vicích uskutečnila už popatnácté.

První natěšení nedočkavci se ve čtvr-
tek 7.  září dožadovali vyzvednutí star-
tovních kartiček už více než hodinu 
před oficiálním začátkem. Aby si ještě 
stihli, než to všechno vypukne, popoví-
dat se starými známými, s kterými se 
rok neviděli… Velmi při tom ocenili le-

tošní novinku, kterou byla rezervace míst k sezení. Ve stínu. Ve stanech MAS, TJ Sokol 
Havlovice nebo v těch, které zapůjčili a postavili místní hasiči.

Pár minut po třinácté hodině se všechny výpravy shromáždily k slavnostnímu za-
hájení, kterému dominoval maraton zdravic starostů zúčastněných obcí a  originál-
ní verze české státní hymny. Jako na 
opravdových olympijských hrách byla 
k vidění pestrobarevná směsice repre-
zentačních dresů i  vlajek. Své zastou-
pení mělo třiadvacet obcí. Některé 
i z vně území MAS Království – Jestřebí 
hory.

A pak už se šlo „na to“. Soutěžící po-
stupně absolvovali pět disciplín. Tři 
známé z předcházejících ročníků (hod 
válečkem, resp. paličkou, minigolf 
a  hod tenisákem) a  dvě nové (přená-
šení pingpongového míčku a discgolf). 
Na jednotlivých stanovištích s organizací opět pomohli studenti úpického gymnázia 
a žáci havlovické školy. V průběhu žhavého odpoledne se všichni sportovci zvládli ob-
čerstvit díky obětavému personálu ve stánku nebo neskutečně šlapajícímu systému 
podávání kávy a koláčů členy místního cyklistického spolku Šlapeto.

Zájemci se také mohli zapojit do dalších aktivit, které jim pořadatelé naservírovali. 
Měli možnost pozorovat sluneční skvrny zásluhou tří dalekohledů a odborného dozo-
ru astronomů z úpické hvězdárny. Nebo navštívit stánek s regionálními potravinami. 
K dispozici byla i poradenská buňka k programu Nová zelená úsporám Light („živou“ 
ukázku zabezpečily trutnovské firmy HELION.CZ s. r. o. a BHB – OKNA spol. s r. o.). Ne-
skutečný zájem byl o fotokoutek Miloše Šálka, který olympionikům poskytl možnost 
zvěčnit se a hned si čerstvý snímek na památku odvézt domů.
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Uprostřed hřiště zase někteří obdi-
vovali vystavené vozy Renault a Dacia. 
A  vítěz tomboly se jedním z  nich do-
konce svezl domů. Startovní kartičky 
totiž byly slosovatelné. Do osudí je vlo-
žili všichni záhy poté, co dokončili sou-
těž. Mnozí se pak radovali z cen, které 
do loterie věnovali pořadatelé, ale také 
zúčastněné obce a  spolky. Ještě před 
losovačkou se však nezapomenutel-

ně prezentovaly Boubelky z  Mezilečí, 
z  kterých radost z  pohybu prýskala 
takřka nakažlivě.

„Má to spád, veselá nálada tady je, 
opravdu moc hezké. Příští rok pojedu 
znova,“ slíbila Věra Hošková ze Starých 
Buků, která měla na Olympiádě pre-
miéru. „Je to vždycky příjemně prožité 
odpoledne nabité setkáními se spous-
tou známých lidí,“ glosoval Miroslav Ka-

lenský z Dolní Olešnice, který už může porovnávat, protože má na svém kontě účastí 
v  havlovické aréně nepočítaně. Stejně jako Lenka Suchánková ze Suchovršic, která 
také hýřila spokojeností. Byla ráda, že vyšlo počasí a ke změně disciplín se vyjádřila 
průhledně: „Já jsem skákala dobře.“

Své nadšení neskrýval ani starosta Rtyně v Podkrkonoší Stanislav Řezníček: „Je to 
skvělá akce. Lidi si poklábosí, dají si něco dobrého a odreagují se. Máme tady bezmála 
třicet bezvadných seniorů. A ti si to užili.“

„Věřím, že se zase o Olympiádě pro starší a dříve narozené bude hovořit jenom v su-
perlativech. A že se lidé budou těšit na příští ročník,“ lakonicky zhodnotil letošní mítink 
jeho zakladatel Miloslav Tohola.

Nevšední akci opět zaštítil radní pro zdravotnictví MUDr.  Zdeněk Fink a  podpořil 
Královéhradecký kraj. Tandem generálních spolupořadatelů, MAS Království – Jestřebí 
hory, o.p.s., a  TJ Sokol Havlovice, si do žákovské knížky může opět zapsat jedničku 
s hvězdičkou.

Petr Kalousek, partner MAS Království – Jestřebí hory, o.p.s.

Podkrkonošská Sněženka, letos už popatnácté!
Tak jako každý rok, tak i  letos, byla pro děti ze sedmi základních škol Společenství 
obcí Podkrkonoší v autokempu Svatá Kateřina v Chotěvicích připravena akce „O sošku 
Podkrkonošské Sněženky“.

Zpestřením a  zábavou pro děti i  přítomné dospělé bylo nachystáno veselé „vosí“ 
vystoupení, nechyběly zábavné soutěže a další radovánky. Po dlouhé zimě sluníčko 
opět vytasilo své paprsky a  počasí bylo jako na objednávku. Využili jsme slunného 
rána a zázemí připravili venku.

V devět hodin děti přivítal předseda Společenství obcí Podkrkonoší Petr Hrubý, kte-
rý děti i jejich pedagogický doprovod seznámil s pěkným programem.



19

Půlkulatý ročník byl hodně o  pohy-
bu. Vosičky, které letošní ročník dopro-
vázely s programem VOSA JEDE, nene-
chaly děti v  klidu. Přichystané lavičky 
byly obsazeny snad jen při pozdravu. 
Smích, soutěže, a hlavně tanec prová-
zel děti celým dopolednem. Nejvíce 
srandovní soutěží bylo předávání gu-

mových příšerek v kruhu – hadi, krysy, 
pavouci a  ještěrky. Děti nás odměnily 
roztomilým jekotem. Zapojovaly se do 
tanečního vystoupení, nejzkušenější 
byly odměněny balonkovou obří žíža-
lou.

Ještě před tím, než se děti rozprchly 
do areálu kempu, zaznělo několik mi-
lých slov od ředitele Místní akční skupiny Království – Jestřebí hory, o.p. s. Jana Balcara. 
„Podkrkonošská Sněženka je jednou z našich oblíbených akcí, kterou podporujeme. 
Pro děti, paní učitelky i starosty, je to příjemné setkání.“

Děti po programu předseda SOP Petr Hrubý a starosta Města Pilníkov Josef Červe-
ný podělili taštičkou s překvapením a drobným občerstvením k doplnění energie od 
firmy Beas a.s.

„Opět akci hodnotíme jako velice povedenou, setkání se zúčastnilo více jak 100 dětí. 
Počasí bylo ideální, taneční show vtáhla do děje i dospělé doprovody. Díky vosím krá-
lovnám to v kempu pořádně bzučelo. Letošní Sněženka se opět povedla,“ komentoval 
na závěr celou akci předseda SOP Petr Hrubý.

Iva Vašatová, koordinátorka akce Podkrkonošská Sněženka 2023

Společník
Místní akční skupina Království – Jestře-
bí hory obnovila vydávání zpravodaje 
Společník 

Po devítileté pauze se opět vracíme 
k papírové verzi zpravodaje Společník. 
Pro obyvatele Společenství obcí Pod-
krkonoší je distribuován současně se 
Zpravodajem SOP.

Podrobnější informace o dění v MAS 
naleznete na oficiálních stránkách 
www.kjh.cz.
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